
Становище Проект на Наредба за изменение и допълнение на Наредбата за 

изграждане, поддържане и опазване на зелената система на Столична община 

Уважаеми Госпожи и Господа, 

Като гражданин на София изразявам своята позиция относно предложеният 

проект за наредба за изменение и допълнение на Наредбата за изграждане, 

поддържане и опазване на зелената система на Столична община, като считам, 

че същият трябва да бъде допълнен с ключови теми, които липсват както в 

действащата наредба, така и в предложения проект. Такива са: 

-       Ясно диференциране на елементите на зелената система съгласно 

ЗУТ и ЗУЗСО. 

-       Ясно разписване на собствеността на елементите на зелената 

система. 

-       Ясно разписване на планирането специфично за различните елементи 

на зелената система 

-       Ясно разписване на отговорността на различните компетентни органи 

от общината за всеки от елементите на зелената система и за всяка от 

дейностите присъщи за тях – планиране, създаване, поддръжка, 

заличаване. 

-       Изчистване на терминологията в наредбата – зелена система, зелени 

площи, озеленени площи.  

-       Премахване на възможността за части от зелената система да се 

използват имоти или части от имоти покрити от непропускливи за водата 

покрития. 

-       Премахване на изключения от която и да е норма, която преследва 

цели свързани с площта на зелената система. 

-       Обвързване на компенсаторното озеленяване не с бройка дървета, а 

с площ. 

-       Създаване на стандарти за поддръжка на дървесната, храстовата, 

тревната и цветна растителност. 

-       Създаване на определения за всеки специфичен термин в наредбата 



Тези липси по принцип обезсмислят настоящата структура на наредбата и 

предполагат приемане на изцяло нов нормативен документ. Големият обем 

на предложените изменения също предполагат приемане на нов 

нормативен акт. 

Обръщам Вашето внимание че предложеният текст ще доведе до 

преустановяване или силно затрудняване на горскостопанската дейност и 

овощарството на територията на СО и като цяло до намаляване на площта 

заета от дървесна растителност в застроителните граници на населените 

места. 

С уважение, 

Тома Белев 

 


